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Die Apherese-Therapie besteht aus der extrakorporalen Elimination pathogener Proteine, proteingebundener pathogener Substanzen oder pathogener Zellen des Blutes. Die gegenwärtige Situation der Apherese ist durch wachsende technische Möglichkeiten und Erfolge bei schwerwiegenden Erkrankungen gekennzeichnet. Leider fehlen für viele Indikation prospektive, randomisierte Studien. Dies schränkt einen breiteren Einsatz der zum Teil doch recht kostenintensiven Verfahren erheblich ein. Für einige wenige Indikationen liegen Studien der Evidenzklasse I vor beziehungsweise sind initiiert.


      
        
Apheresis treatment comprises the extracorporeal elimination of pathogenic proteins, protein-bound pathogenic substances or pathogenic blood cells. The current situation with regard to therapeutic apheresis is characterised by an increase in the technical possibilities available, and successful outcomes in serious diseases. Unfortunately, however, prospective randomized studies are lacking for numerous indications. This places considerable constraints on a more widespread application of this far from inexpensive procedure. For a limited number of indications, evidence class I studies are available or have been initiated.
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